
Tisztelt Tehetséggondozási Tanács! 
 
Köszönöm, hogy támogatták a részvételemet az Alps-Adria Psyschology Conference eseményen.  
A konferencia a Klagenfurti Egyetemen került megrendezésre. Egy nappal korábban megérkeztem, 
hogy másnap reggel ott lehessek a megnyitó előadáson. Az első blokkban egy 
statisztikai/módszertani szimpóziumot hallgattam meg, majd középiskolásokkal kapcsolatos négy 
előadás következett. Ezek között nagyon reméltem, hogy lesz olyan, ami érinti a témámat és ugyan 
érdekesek voltak sok szempontból, körüljárták az iskolaelagyás hatásait egy nagyon specifikus 
környezetben (zeneiskolai oktatásban) és szóltak az identitás fontosságáról is, ugyanakkor nem 
kötődtek szorosan az iskolai társkapcsolatokhoz.  
A második napon a keynote előadás egy hatalmas projektről szólt, amiben a családon belüli erőszakot 
mérték fel a gyerekekkel szemben egy nagyon kiterjedt kutatásban a Balkán-félsziget több 
országában is. A felmérés után szülői tréningekkel sikeres intervenciókat szerveztek országszerte.  
Ezután következett az én előadásom, ami egy négy előadásból álló szimpózium egyik darabja volt. Az 
előadások nagyon lazán kapcsolódtak csak egymáshoz, így várható volt, hogy a közönség csak egyik 
vagy másik témára volt kíváncsi, ugyanakkor a többi szmpóziumhoz képest viszonylag sok, kb 30-40 
résztvevő volt kíváncsi. 
Az előadásomon a legtöbb prezentációval ellentétben igyekeztem a teljes képet bemutatni, 
elmagyarázni a fontos alapfogalmakat és nem csak a specifikusan ezzel a területtel foglalkozó 
szakemberek számára érthetővé tenni a bemutatott témát. Azt hiszem, hogy ez sikerült, az előadás 
végén kifejezetten sok kérdést kaptam, többet az előzőekben leírt országos kutatást végző 
szakembertől. Azonban, bár szerettem volna, végül sem ezen az alkalmon, sem a további 
előadásokon nem találtam olyan külföldi kutatót, aki hasonló témát vitt volna, mint én. Ennek 
ellenére azt a célt biztosan sikerült elérni, hogy az eSzocMet-et bemutattam külföldi közönség előtt. 
Ugyan konkrét megkeresést nem kaptam ezzel kapcsolatban, de többen elkérték a honlapcímét és 
lefotózták az utolsó diát is, amin feltüntettem a program adatait. 
Összességében hallotam néhány nagyon izgalmas előadást, érdekes volt megtapasztalni, hogy más 
tudományterületeken milyen kutatások zajlanak. Ugyanakkor az eredeti elképzeléseimet, hogy 
találok majd külföldi partnereket, ugyan sok emberrel beszélgettem, építettem kapcsolatokat, de 
úgy, ahogy elképzeltem végül nem valósult meg.  
Tapasztalásnak a konferencia mindenképpen sokat adott, a jövőben hasznos volna specifikusabban a 
területemmel foglalkozó eseményekre elmenni, valamint úgy láttam, hogy a szociális kapcsolatok 
kiépítésében sokat segített volna, ha egy tapasztaltabb és több ismeretséggel rendelkező szakember 
társaságában vagyok. 
Sajnos a konferencián hivatalos részvételi igazolást nem kaptam, de lent küldöm a konferencia 
hivatalos programját, amiben szerepel az előadásom, amennyiben szükséges, kérek elektronikus 
részvételi igazolást a szervezőktől. 
 
Köszönettel: 
 
Hoffmann Tamás 



 


